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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 20 feb. 1956
*'s Morgens te 11 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President Drees en de Ministers Algera, Beel, Beyen, De Bruijn, Cals,
Van de Kieft, Luns, Van Oven, Suurhoff, Van Thiel, Witte en Zijlstra (afwezig zijn de Ministers
Kernkamp, Mansholt en Staf).

Secretaris: J. Middelburg.
- - -

2. Ingekomen stukken en mededelingen
- - -
c. Ontslag B.S. Deinse
De Minister-President heeft van de Minister van Binnenlandse Zaken het voorstel ontvangen om de
heer B.S. van Deinse voor te dragen voor eervol ontslag op grond van artikel 99 van het ARAR.
De Raad verklaart zich hiermede akkoord.
- - -
e. Opheffing verbod tot betreding van Ambonezenkampen
Minister Van Thiel deelt mede, dat de Ministerraad in 1951 heeft besloten bepaalde mensen uit de
Ambonezenkampen te weren. Aangezien enkele Ambonezen, op wie dit verbod betrekking heeft,
naar Indonesië willen terugkeeren, maar andere niet, is dit verbod thans moeilijk te handhaven.
Spreker zou met toelating willen instemmen onder de gebruikelijke voorwaarde inzake politieke
activiteit. De Minister-President stelt voor het oordeel over deze vraag aan Minister Van Thiel over
te laten.
- - -

Middagvergadering
- - -

3. Buitenlands beleid
- - -
f. De verhouding tot Indonesië (Zie notulen MR d.d. 13 februari 1956, punt 3c. #Zie ook notulen MR
27/2/56, punt 3c.)
Minister Luns deelt mede, dat de Indonesische Regering op 15 februari een nota aan Van Bylandt
heeft overhandigd, waarin wordt vermeld, dat de Regering besloot zich uit de Nederlands-
Indonesische Unie terug te trekken. Men stelt voor de Hoge Commissariaten in ambassades om
te zetten en vraagt spoedig antwoord van de Nederlandse Regering. Spreker meent echter, dat de
Regering zich eerst hierover moet beraden en dat beter eerst even kan worden afgewacht hoe de
ontwikkeling in Indonesië verder gaat. Wat de juridische zijde betreft blijkt, dat men in Djakarta
nog wel met deze opzegging inzit, aangezien alleen de President van Indonesië gemachtigd door
de wet een verdrag kan opzeggen. Een aantal juristen heeft verklaard, dat daarom de Unie nog
steeds bestaat. Ziet men voorts, dat er twee moties van wantrouwen in het Parlement liggen en
dat binnen enkele weken het nieuwe parlement komt dan is het beter thans nog niet te
antwoorden. Wel zou spreker thans een telegram naar New York willen zenden om de
verschillende landen in de VN op de hoogte te stellen, dat Indonesië het verdrag geschonden
heeft. Uit een telegram uit Teheran blijkt, dat de Indonesische Gezant daar een demarche heeft
gedaan over de mislukking van de conferentie in Genève, waaraan zou zijn toegevoegd, dat
Indonesië een beroep op de VN zou doen. Onze buitenlandse posten hebben een uitvoerige
documentatie over de conferentie van Genève ontvangen. Spreker acht het voorts wenselijk de
landen, die lid zijn van de UNCI, op de hoogte te stellen. Een beroep op de UNCI zal via de
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Veiligheidsraad moeten lopen. De Minister meent, dat het voorbrengen van de eenzijdige
verbreking van de Unie voor de VN geen zin heeft, vooral ook gezien de samenstelling na de
toelating van nieuwe leden. Bij het gesprek, dat de Ministers Van de Kieft, Zijlstra en spreker met
de Kamercommissie hebben gehad, is ook gevraagd of een witboek kan worden uitgegeven,
hetgeen spreker niet heeft afgewezen. Bij nadere overweging blijkt echter, dat bij de besprekingen
in Genève bijna alles informeel is geweest. Daarom zou spreker een nota aan de Tweede Kamer
willen zenden.

De Minister-President stelt de vraag of op de Indonesische nota niet reeds in
vragend-kritische zin kan worden geantwoord bv. door erop te wijzen, dat een protocol inzake de
opheffing van de Unie in de Parlementen op goedkeuring ligt te wachten. Minister Luns merkt
op, dat de Indonesische Regering ons vaak zeer lang op antwoord heeft laten wachten. Minister
Van de Kieft sluit zich aan bij de gedachte om nog even met een antwoord te wachten. De
mededelingen van Sumitro over de Finec zijn nog weinig concreet. Dat Indonesië toetreding tot
het Sterlingbloc zou overwegen lijkt niet zo waarschijnlijk, aangezien men daarin een totale
dollarpool heeft en Indonesië een belangrijke export naar dollarlanden heeft. Minister Beyen
betwijfelt ook of Anak Agung in Londen wel over deze kwestie heeft gesproken.

De Minister-President stelt de vraag of een beroep op de UNCI alleen via de
Veiligheidsraad kan lopen; hij meent, dat de UNCI moest toezien op de behoorlijke uitvoering
van de RTC-overeenkomsten. Minister Luns antwoordt, dat de UNCI, die alleen nog maar op
papier bestaat, aan het werk zou kunnen gaan, maar dan rapport aan de Veiligheidsraad zou
moeten uitbrengen. In dit verband deelt spreker mede, dat de houding van het State Department
weer ongunstig ten aanzien van Nederland was. De Minister-President verwacht van de UNCI niets,
maar als de Finec eenzijdig wordt opgeheven, zal Nederland toch een beroep op de UNCI
moeten doen.

Minister Beel kan zich met het voorgestelde beleid wel verenigen, maar stelt de
vraag hoe in de tussenfase zal worden gehandeld bv. ten aanzien van de mogelijkheid, dat de
Indonesische Regering zich tot Van Bylandt als Ambassadeur richt. De Minister-President meent,
dat het wenselijk kan zijn, dat Van Bylandt spoedig zijn post in Djakarta verlaat.
- - -


